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Protokół Nr 0012.03.57.2022
Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza

z posiedzenia, które odbyło się w dniu 29 marca 2022 roku
*********************************************************************

Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.
*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kaliszu za 

2021 rok. 

4. Sprawozdanie z realizacji  uchwały nr XVIII/264/2019 Rady Miasta Kalisza z dnia

28 listopada 2019 r. w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 

dla Miasta Kalisza na lata 2019-2023.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  przez  Miasto  Kalisz  zadań 

publicznych z zakresu oświaty z Powiatu Kaliskiego.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  warunków  i  trybu  przyznawania 

Stypendium Kulturalnego Prezydenta Miasta Kalisza.

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  dla  Miasta 

Kalisza na lata 2022-2043.

9. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  przystanków 

komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Miasto  Kalisz, 

udostępnionych  dla  operatora  i  przewoźników oraz  warunków i  zasad  korzystania

z tych obiektów. 

10. Projekt uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków przeznaczonych na 

te  zadania  w  2022  roku  z  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 

Niepełnosprawnych.

11. Projekt uchwały w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Kalisza na 2022 rok.

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu ochrony środowiska dla Kalisza - 

miasta na prawach powiatu na lata 2021 - 2030”. 

13. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia i przyjęcia do realizacji 

"Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Kalisza – Aktualizacja".



14. Projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2022 roku dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru 

zabytków lub ujętych w gminnej ewidencji zabytków.

15. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla 

Miasta Kalisza na lata 2021-2024”.

16. Projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Kalisza 

na 2023 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 

17. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Wieloletniego  programu  gospodarowania 

zasobem mieszkaniowym Miasta Kalisza na lata 2022 – 2026”.

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień dotyczących 

przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej.

19. Projekt  uchwały w sprawie  wyznaczenia  miejsca  do prowadzenia  handlu w piątki

i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego 

zasady powadzenia handlu na detalicznych targowiskach miejskich. 

20. Korespondencja:

a) Apel  Rady  Miejskiej  Gminy  Dobrzyca  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej

w związku z przejściem trąby powietrznej w miejscowościach Dobrzyca i  Sośnica

w dniu 17 lutego 2022 r.

b) Informacja o ulgach w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 

udzielonych w 2021 roku.

21. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

22. Zamknięcie posiedzenia.

***************************************************************************

Ad.1.Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia  posiedzenia  dokonał  Wiceprzewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Rady 
Miasta Kalisza pan Tomasz Bezen witając wszystkich obecnych radnych oraz gości. 

Ad.2.Zatwierdzenie porządku obrad.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. 

Ad.3.Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kaliszu za 
2021 rok. 
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższe 
sprawozdanie. 
Wobec braku uwag sprawozdanie zostało przyjęte. 



Ad.4.Sprawozdanie z realizacji uchwały nr XVIII/264/2019 Rady Miasta Kalisza z dnia
28 listopada 2019 r. w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 
dla Miasta Kalisza na lata 2019-2023.
Pan Janusz  Sibiński  zastępca naczelnika  Wydziału  Spraw Społecznych i  Mieszkaniowych 
omówił powyższe sprawozdanie. 
Wobec braku uwag sprawozdanie zostało przyjęte. 

Ad.5.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  przez  Miasto  Kalisz  zadań 
publicznych z zakresu oświaty z Powiatu Kaliskiego.
Pani Ewelina Dudek naczelnik Wydziału Edukacji omówiła powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.6.Projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  warunków  i  trybu  przyznawania 
Stypendium Kulturalnego Prezydenta Miasta Kalisza.
Pani Grażyna Dziedziak naczelnik Wydziału Kultury i Sztuki, Sportu i Turystyki omówiła 
powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.7.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.
Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższy projekt uchwały. 
Radny Radosław Kołaciński zapytał, czy samochód elektryczny, który miasto planuje zakupić 
dla straży miejskiej będzie przeznaczony tylko do przewozu osób nietrzeźwych. 
Pan Mateusz Suliga Komendant Straży Miejskiej odpowiedział, że nie, ponieważ samochód 
będzie przystosowany do przewozu osób nietrzeźwych, ale nie da się zaplanować, ile tych 
osób  zostanie  przewiezionych  i  jak  będzie  wyglądała  służba  w  danym  dniu.  Dodał,  że 
samochód będzie wykorzystywany również do służby patrolowej. Radny Kołaciński poprosił 
o  odczytanie  treści  wniosku  złożonego  przez  Komendanta  Straży  Miejskiej  dotyczącego 
przekazania  środków na zakup pojazdu. Pani Ochocka odczytała wniosek. Radny stwierdził, 
że skoro we wniosku jest sformułowanie „przystosowany do przewozu osób nietrzeźwych” 
powinno zostać dopisane zdanie mówiące o tym, że auto będzie wykorzystywane nie tylko do 
celów  związanych  z  przewozem  osób  nietrzeźwych.  Pan  Kołaciński  stwierdził,  że  jeżeli 
dosłownie  weźmie  się  zapis  z  wniosku  to  straż  miejska  nie  powinna  wykorzystywać 
samochodu do innych celów. Zasugerował doprecyzowanie wniosku.
Radny Mirosław Gabrysiak powiedział, że podczas posiedzenie Komisji Rodziny, Zdrowia
i  Polityki  Społecznej  temat  został  szczegółowo  omówiony.  To  że  użyto  słowa 
„przystosowany” nie znaczy, że musi być wykorzystywany tylko i wyłącznie do przewozu 
osób nietrzeźwych. Radny dodał, że uważa, że wniosek został sporządzony prawidłowo. 
Radny Artur Kijewski zgodził się z przedmówcą. Przytoczył przykład autobusów Kaliskich 
Linii  Autobusowych,  które  są  przystosowane  do  przewozu  osób  niepełnosprawnych  czy 
kobiet z dziećmi, ale to nie znaczy, że mogą nimi jeździć tylko te osoby. 
Pan Janusz  Sibiński  zastępca naczelnika  Wydziału  Spraw Społecznych i  Mieszkaniowych 
zgodził się, że przystosowany do przewozu osób nietrzeźwych sugeruje pewną specyfikację 
pojazdu. 
Radny Kijewski zapytał, czy osoby nietrzeźwe można przewozić zwykłym radiowozem. Pan 
Mateusz  Suliga  wyjaśnił,  że  w  pracy  strażników  należy  kierować  się  przede  wszystkim 



bezpieczeństwem, dlatego pojazdy przewożące osoby nietrzeźwe powinny być odpowiednio 
wyposażone. 
Radny Kołaciński zapytał, czy wiadomo ile osób nietrzeźwych zostaje zatrzymywanych przez 
straż miejską i przewożonych do tzw. izby wytrzeźwień. 
Komendant Straży Miejskiej odpowiedział, że w sprawozdaniu za poprzedni rok przekazano 
informację, że było to 49 osób. 
Radny Kołaciński dopytywał, czy strażnicy miejscy podczas przewożenia osoby nietrzeźwej 
ponoszą  odpowiedzialność  za  tą  osobę i  czy jeżeli  coś  by się  stało  takiej  osobie,  czy są 
przeszkoleni z udzielania pomocy przedmedycznej. 
Komendant Straży Miejskiej poinformował, że każdy strażnik zostaje przeszkolony z podstaw 
prawnych dotyczących przewożenia osób zatrzymanych i z pierwszej pomocy.
Głosowanie:  5  osób  za,  3  osoby  się  wstrzymały  (8  obecnych).  Projekt  uchwały  został 
pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.8.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta 
Kalisza na lata 2022-2043.
Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie:  5  osób  za,  3  osoby  się  wstrzymały  (8  obecnych).  Projekt  uchwały  został 
pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.9.Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  przystanków 
komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Miasto  Kalisz, 
udostępnionych  dla  operatora  i  przewoźników  oraz  warunków  i  zasad  korzystania
z tych obiektów. 
Pan Rafał Florkowski zastępca naczelnika Wydziału Spraw Obywatelskich omówił powyższy 
projekt uchwały. Poinformował, że uchwała dotyczy nadania nowych nazw 2 przystankom 
oraz zmiana nazw 2 przystanków. 
Radny Sławomir Chrzanowski zgłosił wątpliwości dotyczące tego, czy dobrym rozwiązaniem 
jest nazywanie przystanku nazwą prywatnej firmy. 
Pan Florkowski odpowiedział, że chodzi tutaj o łatwe kojarzenie okolicy z przystankiem. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.10.Projekt uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków przeznaczonych 
na  te  zadania  w  2022  roku  z  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 
Niepełnosprawnych.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższy 
projekt uchwały. 
Radny Dariusz Grodziński powiedział, że pani Niedźwiedź wspomniała o ilości wniosków
i zapytał, czy wnioski, które już wpływają wyczerpują środki wskazane w uchwale. Otrzymał 
odpowiedź twierdzącą. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.11.Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  Programu  opieki  nad  zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Kalisza na 2022 rok.
Pan  Edward  Sadowski  kierownik  Referatu  Ochrony  Środowiska  z  Wydziału  Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska omówił powyższy projekt uchwały. 



Radny  Dariusz  Grodziński  zapytał,  czy  uchwała  wprowadza  coś  nowego.  Pan  Sadowski 
odpowiedział, że nie i jest to kontynuacja zeszłorocznego programu. 
Głosowanie: 7 osób za (7 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.12.Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  ochrony  środowiska  dla 
Kalisza - miasta na prawach powiatu na lata 2021 - 2030”. 
Pan  Edward  Sadowski  kierownik  Referatu  Ochrony  Środowiska  z  Wydziału  Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska omówił powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie:  5  osób  za,  3  osoby  się  wstrzymały  (8  obecnych).  Projekt  uchwały  został 
pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.13.Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  i  przyjęcia  do 
realizacji "Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Kalisza – Aktualizacja".
Pan  Edward  Sadowski  kierownik  Referatu  Ochrony  Środowiska  z  Wydziału  Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska omówił powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie:  5  osób  za,  2  osoby  się  wstrzymały  (7  obecnych).  Projekt  uchwały  został 
pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.14.Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  w  2022  roku  dotacji  na  prace 
konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane  dla  obiektów  zabytkowych 
wpisanych do rejestru zabytków lub ujętych w gminnej ewidencji zabytków.
Pani Grażyna Dziedziak naczelnik Wydziału Kultury i Sztuki, Sportu i Turystyki omówiła 
powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.15.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Gminnego  Programu  Opieki  nad 
Zabytkami dla Miasta Kalisza na lata 2021-2024”.
Pani Grażyna Dziedziak naczelnik Wydziału Kultury i Sztuki, Sportu i Turystyki omówiła 
powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.16.Projekt  uchwały  w sprawie  niewyrażenia  zgody na  wyodrębnienie  w budżecie 
Kalisza na 2023 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 
Pani Katarzyna Wawrzyniak naczelnik Kancelarii  Rady Miasta omówiła powyższy projekt 
uchwały. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.17.Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego programu gospodarowania 
zasobem mieszkaniowym Miasta Kalisza na lata 2022 – 2026”.
Pani  Marzena  Wojterska  dyrektor  Miejskiego  Zarządu  Budynków Mieszkalnych  omówiła 
powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie:  5  osób  za,  3  osoby  się  wstrzymały  (8  obecnych).  Projekt  uchwały  został 
pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.18.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumień 
dotyczących przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej.



Pan  Dominik  Kałużny  zastępca  naczelnika  Wydziału  Zarządzania  Kryzysowego  i  Spraw 
Obronnych  omówił  powyższy  projekt  uchwały.  Poinformował,  że  chodzi  o  przekazanie 
środków na utrzymanie obywateli Ukrainy przebywających w Kaliszu. 
Radny Dariusz Grodziński zapytał, czy z tej puli środki otrzymają również osoby prywatne, 
które przyjęły uchodźców do swoich domów.
Pan  Kałużny  odpowiedział,  że  nie,  ponieważ  dotyczy  to  tylko  osób  przebywających
w  zbiorowych  miejscach  pobytu  tj.  w  Bulioniku,  u  Orionistów  i  w  Ośrodku  Sportu, 
Rehabilitacji i Rekreacji. 
Radny dopytywał, czy osoby prywatne mogą się zgłaszać, aby otrzymać jakieś wsparcie.
Pan Janusz  Sibiński  zastępca naczelnika  Wydziału  Spraw Społecznych i  Mieszkaniowych 
wyjaśnił,  że  można składać wnioski  do Wydziału  Spraw Społecznych i  Mieszkaniowych.
W  tej  chwili  wniosków  wpłynęło  około  20.  Czas  rozpatrywania  to  około  miesiąc,  ale 
rozpatrywane  są  wstecz,  czyli  jeżeli  ktoś  przyjął  uchodźców  już  wcześniej  zostaną  mu 
wypłacone środki licząc od dnia przyjęcia obywatela Ukrainy do domu. 
Pan Dominik Kałużny na koniec dodał, że na plebanii w Winiarach przebywają 22 osoby
z  Ukrainy i  decyzją  Prezydenta  Miasta  są  żywione  na  koszt  miasta.  W tej  chwili  trwają 
rozmowy,  aby  ksiądz  przejął  na  siebie  przyjęcie  cudzoziemców  i  jako  osoba  prywatna 
wystąpił z wnioskiem do miasta o środki na pokrycie kosztów zakwaterowania. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.19.Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki
i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego 
zasady powadzenia handlu na detalicznych targowiskach miejskich. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Ad.20.Korespondencja:
a) Apel Rady Miejskiej Gminy Dobrzyca w sprawie udzielenia pomocy finansowej

w związku z przejściem trąby powietrznej w miejscowościach Dobrzyca i Sośnica
w dniu 17 lutego 2022 r.
Komisja zapoznała się z korespondencją. 

b) Informacja  o  ulgach  w  spłacie  należności  pieniężnych  o  charakterze 
cywilnoprawnym udzielonych w 2021 roku.
Pani  Aneta  Ochocka  skarbnik  miasta  krótko  przedstawiła  informację.  Komisja 
zapoznała się z korespondencją. 

Ad.21.Sprawy bieżące i wolne wnioski.
Radny Radosław Kołaciński powiedział, że ostatnio na posiedzeniu Komisji Rozwoju, Mienia 
Miasta i Integracji Europejskiej omawiano temat sprzedaży nieruchomości na Zagorzynku. 
Radny  zapytał,  czy  jest  tam  miejscowy  plan  a  jeśli  tak,  to  czy  przewiduje  działalność 
usługową oddziałującą w jakiś sposób na środowisko. 
Pan Michał Pilas zastępca naczelnika Wydziału Gospodarowania Mieniem odpowiedział, że 
na tym terenie przewiduje się działalność usługową i produkcyjną. Ale szczegółowo jeszcze 
sprawdzi i przekaże odpowiedź radnemu. 



Ad.22.Zamknięcie posiedzenia.
Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów pan 
Tomasz Bezen zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za udział oraz dyskusję. 

Protokołowała: 29.03.22 r. J. Dziedzic

Wiceprzewodniczący 
Komisji Budżetu i Finansów

Rady Miasta Kalisza
/.../

Tomasz Bezen


